
Protokół Nr X/07
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 27 czerwca 2007 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.20

Obecnych na Sesji – 20 radnych /lista obecności stanowi zał. Nr 1 do niniejszego protokołu/.
Nieobecni – radny A. Jasiński

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska – Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji.

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Krzyszkowska, która 
powitała  Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Dariusza Kurowskiego, byłego Prezesa SSEMP 
Pana Marka Proskurę, zaproszonych gości, wszystkich zebranych oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM poprosiła na środek zaproszonego gościa – Pana Marka Proskurę, do dnia 
26.06.2007  r.  Prezesa  SSEMP  w  Kamiennej  Górze. Przytoczyła  pokrótce  osiągnięcia,  których 
dokonał  za  swojej  kadencji  /zał.  Nr  2 do  niniejszego  protokołu/.  Dodała,  że  zdobył  tytuł 
najlepszego prezesa Specjalnych Stref Ekonomicznych w Polsce i Jemu zawdzięczać należy obecny 
kształt i rozwój kamiennogórskiej strefy oraz znaczne zmniejszenie bezrobocia. Słowami Kardynała 
Leona Suenens podziękowała w imieniu radnych oraz BM za wszystko co uczynił  dla rozwoju 
miasta oraz wyraziła dla osoby prezesa wielki szacunek i uznanie.

BM odczytał  i  wręczył  pisemne  podziękowania  dla  Pana  M.  Proskury  za  dotychczasową 
działalność i wkład na rzecz rozwoju miasta.

Pan M. Proskura podziękował za zaproszenie oraz miłe słowa, które usłyszał pod swoim adresem 
i życzył rozwoju regionu oraz dobrego działania nowych władz.

Radny H. Różański, w imieniu licznej grupy radnych RM przyłączył się do podziękowań dla Pana 
M. Proskury i jednocześnie zwrócił uwagę na negatywne działania jakie mają miejsce w państwie. 
Dowodem na zawłaszczanie państwa i instytucji państwowych jest właśnie to, co miało miejsce 
podczas Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy Spółki. Doszedł do wniosku, że w obecnym czasie 
obowiązuje zasada  „mierny, bierny, byle by był wierny” i wyraził obawę, że w niedługim czasie
w Kamiennej  Górze stanowiska dyrektorskie  w placówkach podległych  miastu  oraz stanowiska 
urzędników w mieście będą piastować wyłącznie ci, którzy są członkami bądź sympatykami partii 
PiS. Radny dodał, że jest oburzony, że za zasługi dla kamiennogórskiej strefy M. Proskura zamiast 
wyrazów  uznania  otrzymał  odwołanie  ze  stanowiska.  Decyzja  taka  zapadła  tylko  dlatego,
że większościowy pakiet udziałów w spółce posiada Skarb Państwa, a jego Ministrem jest osoba
z partii  PiS.  Radny H. Różański zapytał  ponadto,  co robiła  Pani Poseł,  mieszkanka Kamiennej 
Góry,  osoba  która  powinna  dbać  o  to,  żeby  miasto  rozwijało  się  jak  najlepiej?  Dlaczego  nie 
pozwoliła  na  to,  żeby  na  stanowisku  pozostała  osoba,  która  doprowadziła  do  rozwoju  strefy. 
Przestrzegł przed tym, żeby w naszym państwie oraz mieście nie doszło do sytuacji, kiedy ludzie 
wartościowi  nie  będą  mieli  prawa  piastować  żadnych  ważnych  funkcji,  bo  zastąpi  się  ich 



„miernymi, bierny, ale za to wiernymi PiS-owi”.

Przewodnicząca RM zaprosiła na środek kolejnych zaproszonych gości, tj. Pana Piotra Kieć oraz 
Jego  Mamę,  a  także  Dyrektora  LO  Pana  Jacka  Bruździaka.  Przewodnicząca  RM  przytoczyła 
pokrótce  osiągnięcia  absolwenta  LO w Kamiennej  Górze  /zał.  Nr 3 do  niniejszego  protokołu/
oraz złożyła podziękowania na ręce Mamy Pana Piotra, za wspaniałe wychowanie. Życzyła również 
udanej kariery naukowej.

Dyrektor LO wręczył Panu Piotrowi upominek książkowy od RM.

Przewodnicząca  RM na  środek  zaprosiła  kolejnego  gościa,  Panią  Grażynę  Grzyb  –  Mamę 
Katarzyny Kluczyk,  uczennicy również LO. Pomimo tego,  że  Pani  Katarzyna  nie  mogła  brać 
udziału w Sesji RM, gdyż wyjechała na obóz naukowi, Przewodnicząca RM przybliżyła wszystkim 
jej sylwetkę /zał. Nr 4 do niniejszego protokołu/. Podziękowała Mamie za wspaniałe wychowanie 
córki oraz na Jej ręce złożyła życzenia udanej kariery dla Pani Katarzyny.

Dyrektor LO wręczył upominek książkowy od RM.

Pani G. Grzyb w imieniu córki złożyła podziękowania dla nauczyciela fizyki Pana Apolinarego 
Zielińskiego oraz całego Grona Pedagogicznego, dzięki którym sukces Kasi nie byłby możliwy.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Zatwierdzenie protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 30 maja 2007 r.
4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Informacja Dyrektora Centrum Kultury z obchodów Dni Kamiennej Góry.
8. Informacja  Dyrektora  Przedszkola  Publicznego Nr 1 z grupami  żłobkowymi  n/t  funkcjonowania 

przedszkola.
9. Informacja Dyrektora Przedszkola Publicznego Nr 2 n/t funkcjonowania przedszkola.
10. Informacja Dyrektora Przedszkola Publicznego Nr 3 n/t funkcjonowania przedszkola.
11. Informacja  Prezesa  Zarządu  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.

w Kamiennej Górze w zakresie bieżącej sytuacji ekonomiczno – finansowej spółki.
12. Podjęcie  uchwały  w sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  zgłoszonych  kandydatów na 

ławników sądowych.
13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2007 r.

14. Spawy różne.
15. Zamknięcie Sesji.

Przewodnicząca  RM poddała  w/w  porządek  obrad  pod  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada 
Miejska przyjęła go jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za”.



Ad. 3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż protokół Nr IX/07 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 30 maja 2007 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Ponadto dodała,
iż  nie  zostały do  niego wniesione  uwagi  ani  zastrzeżenia,  w związku  z  czym przystąpiono  do 
głosowania nad przyjęciem w/w protokołu.

W  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  zatwierdziła  protokół
Nr IX/07 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 30 maja 2007 r.

Ad. 4 Wnioski i zapytania.

Radny Józef Gorczyca:

1. Pytanie, czy w roku bieżącym remontowane będą chodniki przy ul. Piotra Ściegiennego? 
Jeżeli nie, to sugeruje, aby ująć to zadanie w budżecie na rok przyszły.

Radna Zofia Kolat:

1. Pytanie,  czy  padły  jakieś  konkretne  ustalenia  odnośnie  wstępu dzieci  na  basen  podczas 
wakacji /wniosek z poprzedniej Sesji/?

2. Pytanie,  czy  przystąpiono  do  opracowywania  projektu  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla ul. Ogrodowej?

Radny Ryszard Ostrowski:

1. Pytanie,  jak  daleko  zaszły  działania  BM  w  sprawie  przystanku  obok  cmentarza
przy ul. Wałbrzyskiej?

2. Pytanie,  czy  nie  można  byłoby  powrócić  do  usytuowania  przy  dużych  podwórkach
tzw.  „podręcznych  placów  zabaw”  oraz  wyposażyć  je  w  niezbędne  urządzenia,
np. piaskownice, huśtawki,  ławki dla opiekunów.

3. Prośba o interwencję w MPWiK w sprawie zatkanych kratek ściekowych przy ulicach.
4. Pytanie, jakie jest stanowisko BM dotyczące 3-ech „dworców” PKS-u – przy ul. Papieża 

Jana  Pawła  II,  Al.  Wojska  Polskiego  i  ul.  Kościuszki,  które  utworzyli  prywatni 
przewoźnicy?

5. Wniosek, w imieniu mieszkańców ul. Nowej, aby nie łączyć ruchu kołowego z ul. Różana
i Śląską. 

Radny Henryk Różański:

1. Pytanie,  na jakim etapie jest przygotowanie planu inwestycyjnego na 2008 r. i  czy radni 
będą mieli możliwość wnoszenia do niego swoich uwag?

2. Pytanie, dlaczego nie są organizowane spotkania na wzór tego z grudnia 2006 r., kiedy BM 
spotkał się z Przewodniczącą RM, Wiceprzewodniczącym oraz Przewodniczącymi Stałych 
Komisji? Padły wówczas zapewnienia, że takie posiedzenia będą się odbywać.

3. Pytanie, czy w planach wyjazdów służbowych do miast partnerskich uwzględniani są radni? 
Dawniej, w każdej delegacji udział brała co najmniej jedna osoba reprezentująca RM.

Radny Bogdan Wągrowski:

1. Ponowione  pytanie  z  Sesji  w  lutym  br.  dot.  przystanku  przy  Al.  Wojska  Polskiego.



W  miejscu  tym,  po  deszczu,  tworzy  się  bardzo  duże  błoto,  co  jest  utrudnieniem  dla 
pasażerów. Remont ten miał być zrobiony wspólnie ze Starostwem Powiatowym.

2. Pytanie,  w jakim terminie  zostanie  wyremontowany  przez Starostwo plac za budynkiem 
będącym jego siedzibą? Otrzymany on został od miasta i do dnia dzisiejszego nie ruszyły 
żadne prace.

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Dariusz Kurowski odpowiedział na drugie pytanie radnego 
B.  Wągrowskiego,  tj.  przesunął  się  w czasie  termin  przetargu  na  remont  parkingu i  do  końca 
czerwca br. zostanie wyłoniony wykonawca tego zadania. W lipcu powinny rozpocząć się już prace 
wykonawcze.

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.

BM przedstawił  informację  o  pracy  między  Sesjami,  która  stanowi  zał.  Nr  5  do  niniejszego 
protokołu.

Radna A. Matyszczuk opuściła salę obrad.

Podczas  wypowiedzi  BM  radny  B.  Wągrowski zwrócił  uwagę,  że  Poseł  Pani  M.  Machałek 
głosowała w Sejmie przeciwko budowie drogi S3.

Przewodnicząca RM dodała,  że Pani Poseł w grudniu głosowała „przeciw”, natomiast  podczas 
drugiego głosowania opowiedziała się „za”.

BM  udzielił ponadto odpowiedzi na pytania i wnioski radnych, tj.:

Radnemu B. Wągrowskiemu:

1. Miasto bardzo naciska na remont przystanku, gdyż warunkuje on prace na parkingu z tyłu. 
W związku z tym, że powiat ma pewne problemy finansowe prace ulegają przedłużaniu, 
jednakże  w  najbliższym  czasie  zostaną  rozpoczęte.  Starostwo  zamierza  połączyć  dwie 
inwestycje  drogowe  i  po  remoncie  przystanku  możliwe  będzie  odnowienie  parkingu. 
Wszystko jednak zależy od budżetu, jakim będzie można dysponować.

2. odp. Przewodniczącego Rady Powiatu.

Radnemu J. Gorczycy:

1. Inwestycje  na  ul.  Ściegiennego  zostały  już  zakończone,  jednakże  czynione  są  starania
w celu pozyskania trzeciej transzy środków popowodziowych, które wykorzystane będą na 
remont ulic i chodników – Lompy i Drzymały.

Radnej Z. Kolat:

1. Na dzień 2 lipca br. umówione jest spotkanie z Dyrektorem MCKF w sprawie wstępu dzieci 
na  basen.  W  roku  ubiegłym,  podczas  wakacji,  tańszy  był  wstęp  dla  dzieci  na  krytą 
pływalnię, w związku z czym BM nie widzi przeciwwskazań, aby w roku bieżącym było 
identycznie.

2. Nie  ogłoszono  jeszcze  przetargu  na  plan  zagospodarowania  ul.  Parkowej,  Słonecznej
i Ogrodowej, gdyż w pierwszej kolejności przeprowadzane są inwestycje unijne.



Radnemu R. Ostrowskiemu:

1. Wszyscy przewoźnicy jadący z Kamiennej Góry zatrzymują się na prośbę pasażerów przed 
cmentarzem.  Sytuacja taka nie jest  i  nie będzie możliwa jeśli  chodzi  o drogę powrotną,
co spowodowane jest brakiem miejsca oraz zakazem postoju.

2. W planach  jest  przywracanie  takich  placów  zabaw.  Często  są  to  niedrogie  inwestycje, 
których nie trzeba wcześniej ujmować w budżecie.

3. Odpowiedzi n/t klatek ściekowych udzieli Prezes MPWiK.
4. Istnieje problem z prywatnymi przewoźnikami, jednakże temat ten należy do kompetencji 

powiatu.
5. Nie planuje się łączenia ruchu drogowego ul. Nowej z ul. Różaną, czy ul. Śląską.

Radnemu H. Różańskiemu:

1. Można już zgłaszać uwagi i propozycje  do planu inwestycyjnego na 2008 r.  Planuje się 
połączyć prace nad tym planem z pracami nad wieloletnim planem inwestycyjnym, którego 
termin obowiązywania kończy się w sierpniu br.

2. Potwierdza  słuszność  odbywania  spotkań  i  sugeruje,  aby  stworzyć  ścisły  ich  terminarz. 
Poprosił  również,  aby  radni  korzystali  z  pomocy  Kierowników  Wydziałów,  którzy 
obowiązani są do udzielania im informacji.

3. Przedstawione zostały planowane na najbliższy okres wyjazdy zagraniczne, tj.:
- Bitterfeld – na zaproszenie tamtejszych władz; uroczystość połączenia miast z Bitterfeld
w dużą aglomerację miejską; w delegacji udział weźmie BM z Małżonką oraz tłumacz,
- Ivangorod – uroczystość 515-lecia powstania miejscowości; w delegacji  udział  weźmie
Z-ca BM, Dyrektor MCKF /część kosztów pokryją uczestnicy wyjazdu/,
- Vierzon – zaproszenie nowych władz miasta; skład delegacji nie jest jeszcze znany,
- Wolfenbüttel – na koniec roku; skład delegacji nie jest jeszcze znany.

W  chwili  obecnej  odbywają  się  pierwsze  wizyty  nowych  przedstawicieli  miast
i  ukierunkowane  są  one  głównie  na  umożliwianie  kontaktów  młodzieży.  BM  będzie 
uczestniczył  tylko  w  tych  wyjazdach,  które  będą  konieczne  i  w  celu  ustalania  składu 
oficjalnych delegacji będzie w stałym kontakcie z Przewodniczącą RM.

Radny B. Wągrowski zapytał, czy w związku ze zmianą władz w SSEMP nie grozi miastu utrata 
pieniędzy na budowę ul. Przemysłowej, które właśnie strefa zobowiązała się przekazać?

BM odpowiedział, że nie grozi taka sytuacja. W dniu wczorajszym /26.06.07/ rozmawiał z nowymi 
władzami i obiecane zostało,  że to, co zostało zaplanowane na rok bieżący zostanie  wykonane. 
Zapewnienie takie otrzymał również od przedstawiciela Ministra Gospodarki.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy między Sesjami.

Przewodnicząca RM przestawiła informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 6 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 7.   Informacja Dyrektora Centrum Kultury z obchodów Dni Kamiennej Góry.  

Dyrektor Centrum Kultury Pan Marek Dańczak poinformował:
− nigdy  nie  było  sytuacji,  kiedy  na  Sesji  RM  przedstawiana  była  informacja  z  obchodów

Dni Kamiennej Góry, co uznaje za komplement i docenienie tych, którzy włożyli w organizację 



wiele pracy,
− powrócono do hasła „My Kamiennogórzanie”  i podczas „Sceny dla Ciebie” zaprezentowało się 

ponad 200 mieszkańców miasta,
− dąży się do tego, aby podczas obchodów dni miasta mówić dużo o tym, co się w Kamiennej 

Górze  dzieje  obecnie  oraz  historii  miasta.  Jest  tutaj  wiele  miejsc  oraz  odbyło  się  wiele 
wydarzeń, które należy wykorzystać i zaprezentować,

− Dyrektor  podziękował  władzom  miasta,  Skarbnikowi  oraz  urzędnikom  za  przychylność
i pomoc. Dodał, że dotychczas nie było takiej dobrej współpracy,

− we wrześniu odbędą się rozmowy n/t organizacji obchodów Dni Kamiennej Góry w przyszłym 
roku,

− dzięki  m.in.  sprzyjającej  pogodzie  w roku bieżącym w imprezach brało udział  bardzo dużo 
osób. Powodem było również to, że dzięki urozmaiconemu scenariuszowi, pogodzone zostały 
interesy wszystkich pokoleń,

− wspólne działania Dyrektora oraz BM /pismo do właścicieli kamiennogórskich firm w strefie/ 
pozwoliły  sfinansować  pokaz  sztucznych  ogni.  Pomógł  w  tym  bardzo  Pan  M.  Proskura, 
ówczesny Prezes SSEMP,

− imprezy  były  zabezpieczone  w najlepszy  sposób jak  potrafiono,  jednakże  organizatorzy  nie 
mają  wpływu  na  zachowanie  dzieci  i  młodzieży  /głównie  gimnazjalistów/.  Zaapelował  do 
rodziców, aby również pilnowali swoje dzieci,

− organizacja dowiodła tego, że nie ma w mieście miejsca, gdzie można byłoby w odpowiedni 
sposób zabezpieczyć dostawę energii. Zasugerował, aby zakupić agregaty prądotwórcze, które 
dostarczałyby w sposób doskonały prąd podczas organizowanych imprez.

Przewodnicząca  RM przedstawiła  stanowisko  radnych  RM  n/t  odbytych  obchodów  Dni 
Kamiennej Góry – zał. Nr 7 do niniejszego protokołu/.

Przewodnicząca RM ogłosiła 5-minutową przerwę.

Ad.  8.  Informacja  Dyrektora  Przedszkola  Publicznego  Nr  1  z  grupami  żłobkowymi  n/t 
funkcjonowania przedszkola.

Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny W. Słowiński.

Dyrektor  Przedszkola  Publicznego  Nr  1  z  grupami  żłobkowymi  Pani  Dorota  Kurowska 
przedstawiła informację n/t funkcjonowania przedszkola – zał. Nr 8 do niniejszego protokołu.

Nikt  z  radnych  nie  zgłosił  pytań  ani  uwag.  Radny  D.  Soja podziękował  Pani  Dyrektor  za 
współpracę i życzył dalszych sukcesów.

Ad. 9. Informacja Dyrektora Przedszkola Publicznego Nr 2 n/t funkcjonowania przedszkola.

Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 2 Pani Beata Lompart – Mika przedstawiła informację n/
t funkcjonowania przedszkola – zał. Nr 9 do niniejszego protokołu.

Radny B. Wągrowski zwrócił  uwagę, że przedszkole jest jednostką podległą Urzędowi Miasta
i  sam budynek,  w którym mieści  się  placówka  również  jest  własnością  miasta.  Zapytał  zatem 
dlaczego  zachodzi  sytuacja,  że  Przedszkole  Publiczne  Nr  2  płaci  czynsz  za  użytkowanie 
pomieszczeń do tej samej kasy z której pieniądze na ten cel otrzymuje?

Dyrektor przedszkola odpowiedziała, że ponosi miesięcznie te opłaty na podstawie umowy jaka 



zawarta została w 2001 r. 

Przewodnicząca  RM poprosiła  o  wysłuchanie  w  dniu  dzisiejszym  sprawozdań  i  ewentualne 
zaproszenie Dyrektorów przedszkoli na posiedzenia Komisji, podczas których omówione zostaną 
wszelkie wątpliwości i kierunki działań na przyszłość.

Radny H. Różański zwrócił uwagę na poruszony w trakcie sprawozdania temat lokalu „Waleczne 
Serca”,  który  stanowi  zagrożenie  dla  dzieci.  Uważa,  że  ze  względu  na  to  oraz  liczne  skargi 
mieszkańców powinno się zastanowić nad sensem funkcjonowania tego lokalu. Poprosił, aby BM 
rozważył udzielenie kolejnej koncesji na sprzedaż alkoholu dla tego klubu.

Radny B. Wągrowski podziękował Pani Dyrektor za współpracę i życzył dalszych sukcesów.

Ad. 10. Informacja Dyrektora Przedszkola Publicznego Nr 3 n/t funkcjonowania przedszkola. 

Dyrektor  Przedszkola  Publicznego  Nr  3  Pani  Dorota  Zielińska przedstawiła  informację  n/t 
funkcjonowania przedszkola – zał. Nr 10 do niniejszego protokołu.

Radna B. Krawiec zwróciła uwagę na potrzebę rozwiązania problemu jakim jest brak miejsc dla 
dzieci w przedszkolach. Coraz więcej matek podejmuje zatrudnienie, często również w systemie 
dwuzmianowym  i  przedszkole  jest  zazwyczaj  jedynym  miejscem,  w  którym  może  pozostawić 
swoje dziecko.

Radny M. Kućmirowski podziękował Pani Dyrektor za współpracę i życzył dalszych sukcesów.

BM wyraził  zadowolenie  z  faktu,  że  po  przedstawionych  sprawozdaniach,  przed  uchwalaniem 
budżetu  na  rok  przyszły,  pojawiają  się  sprawy,  które  niewątpliwie  należy  rozwiązać,  a  inne 
zmienić. Problemy nie są proste, ale trzeba się na spokojnie z nimi zmierzyć.

Salę obrad opuścił radny R. Ostrowski.

Ad. 11. Informacja Prezesa Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
Sp. z o.o. w Kamiennej Górze w zakresie bieżącej sytuacji ekonomiczno – finansowej spółki.

Prezes Zarządu Pan Jarosław Dyczkowski odpowiedział na pytanie radnego R. Ostrowskiego n/t 
zapchanych  kratek  ściekowych  -  spółka  wygrała  przetarg  na  obsługę  kanalizacji  deszczowej
i w ubiegłym tygodniu rozpoczęte zostały prace zmierzające do usunięcia tego problemu. Prezes 
zwrócił  uwagę  również  na  fakt,  że  część  ulic  jest  drogami  powiatowymi,  wojewódzkimi
oraz krajowymi, co uniemożliwi całościowe rozwiązanie sprawy.

Na salę obrad powróciła radna A. Matyszczuk.

Prezes  Zarządu  Pan  Jarosław  Dyczkowski  poinformował,  że  w  dniu  26  lutego  br.  został 
Prezesem  Zarządu  spółki  i  przejął  dokumentację  będącą  w  jej  posiadaniu.  Dokonana  została 
inwentaryzacja stanu spraw spółki oraz ich ocena.

Następnie  Prezes przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  spółki  –  zał.  Nr  11  do  niniejszego 
protokołu. 

Radny J. Gorczyca zapytał,  czy zmniejszająca się stale rentowność sprzedaży spółki nie będzie 



skutkowała  tym,  że  na  początku  przyszłego  roku  Rada  zostanie  postawiona  przed  faktem 
znaczących podwyżek opłat za wodę i ścieki?
Zapytał również, czy w przypadku dokapitalizowania spółki polepszy to jej kondycję?

Prezes odpowiedział, że będzie mógł udzielić szczegółowych informacji wówczas, gdy będzie miał 
podsumowanie I-szego półrocza. Na 2007 r. zostały źle ustalone taryfy,  co skutkuje obecnie złą 
sytuacją  firmy  i  dużymi  stratami,  jednakże  będzie  starał  się  je  w  jak  największym  stopniu 
zmniejszać. Czyni również starania, aby wygrać przetarg w Karkonoskim Związku Wodociągów
i  Kanalizacji,  co  umożliwi  prace  na  okolicznych  terenach.  Pomniejszy  to  stratę  spółki.
W przypadku, gdy sytuacja nie ulegnie poprawie, to niestety konieczne będą zwolnienia. Wyraża 
jednak nadzieję, że przy obecnej koniunkturze i fachowości pracowników sytuacja powinna jednak 
poprawić się. 

Radny B. Wągrowski poinformował, że na połączonych Komisjach zadał pytanie, ile spółka płaci 
miastu za dzierżawę sieci, na co uzyskał odpowiedź, że 5.000 zł. miesięcznie. Sprawdził to jednak
i okazuje się, że jest to jedynie 610 zł. miesięcznie. Wręczył ponadto Prezesowi przykładowe ceny
z miasta Wrocław i Skierniewice dla porównania i wykorzystania.

Prezes odpowiedział, że miał wówczas na myśli podatek od nieruchomości.

Radna B. Krawiec zapytała,  jakie kroki Prezes  podjął,  aby poprawić sytuację  spółki?  Zużycie 
wody w dalszym ciągu będzie maleć, czego przyczyną są m.in. zakładane liczniki w mieszkaniach. 
Problem będzie się zatem w dalszym ciągu pogłębiał,  a już obecne kwoty są zbyt  wysokie dla 
mieszkańców miasta.

Prezes odpowiedział,  że  po półroczu  zostanie  przedstawiony radnym biznes  plan,  który będzie 
zawierał  wszystkie  działania.  Nieustannie  stara  sie,  aby  zmniejszyć  straty  powstałe  w  spółce
i  potwierdził,  że  od  momentu,  kiedy  założono  liczniki  w  mieszkaniach  ludzie  zaczęli  bardzo 
oszczędzać, zmniejszając tym samym zużycie wody. Regularnie odbywają się spotkania z organem 
nadzorczym,  z  całym  zarządem i  właścicielem,  czyli  BM,  aby kontrolować  sytuację  w firmie. 
Dodał,  że  żadne  informacje  nie  będą  ukrywane  i  po  podsumowaniu  półrocza  radni  otrzymają 
szczegółowe informacje.

Radny A. Mankiewicz, będący jednocześnie Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej „SZAROTKA” 
poinformował,  że  na  zebraniu  członków  Spółdzielni  wypracowana  została  uchwała,
aby wystosować protest do BM ze względu na wysokie ceny za wodę. Wyraził zdanie, że są różne 
sposoby niwelacji strat i niekoniecznie musi to być podwyżka wody. Dodał, że spółdzielnia rozlicza 
sie  w dalszym ciągu z  liczników zbiorowych,  jednakże  z  dniem 1 sierpnia  br.,  kiedy w życie 
wchodzi znowelizowana ustawa o spółdzielniach mieszkaniowych, obowiązkiem będzie również 
rozliczanie liczników indywidualnych. 

Prezes zaapelował  do  mieszkańców,  którzy  rozliczają  się  indywidualnie,  aby  nie  czekali  do 
ostatniej chwili, kiedy odcinana jest już woda i aby przychodzili do niego i starali się o dogodne 
rozłożenie  na  raty.  Każdego  mieszkańca  przyjmie  i  postara  się  znaleźć  jak  najlepsze  wyjście
z często bardzo trudnej sytuacji.

Radny B. Wągrowski zapytał,  czy Prezes podjął jakieś działania,  aby zlokalizować w centrum 
miasta punkt opłat za wodę, gdzie będą one pobierane bez dodatkowych prowizji?

Prezes odpowiedział,  że przeprowadzona była już rozmowa z BM i wspólnie będą podejmować 
działania w tym temacie.



Ad.  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  zgłoszonych 
kandydatów na ławników sądowych.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM – zał. Nr 12 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM  zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,   iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr X/70/07 w sprawie powołania Zespołu 
do zaopiniowania zgłoszonych kandydatów na ławników sądowych.

Ad. 13. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Kamienna Góra na 2007 r.

Projekt uchwały przedstawiła  Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 13 do niniejszego 
protokołu.

Radny A.  Mankiewicz zapytał,  czy  inne  samorządy z  naszego  terenu  również  współfinansuję 
zakup odzieży specjalnej. Pytanie takie zadawała również Komisja Regulaminowa. 

Skarbnik  Miasta odpowiedziała,  że  samorządy  ościenne  finansują  ochotnicze  straże  pożarne
i projekt uchwały przygotowany był na wniosek Rady. Dodała, że wniosek straży opiewał na kwotę 
40.000 zł. jednakże Rada zdecydowała się przekazać 10.000 zł.

Przewodnicząca RM poinformowała, że zadawała pytanie Komendantowi i otrzymała odpowiedź, 
że z wnioskiem zwrócono się jedynie do RM w Kamiennej Górze. Potwierdziła słowa Skarbnik 
Miasta, że pozostałe urzędy dofinansowują ochotnicze straże pożarne i że zmniejszono kwotę o 
którą wnioskowano.

Radny J. Gorczyca poinformował, że KBSiR prosiła o wystosowanie przez Komendanta pisma do 
pozostałych  gmin  i  na  tej  podstawie  miała  zaopiniować  wniosek.  Poprosił,  aby  w  przyszłości 
Przewodnicząca RM zwróciła się do Komendanta, aby takie pisma wysłał.

Przewodnicząca RM poinformowała, że KBSiR zaopiniowała wniosek pozytywnie i wnioskowała 
o przekazanie 20.000 zł. 

Radny  H.  Różański wyraził  zdanie,  że  zachodzi  niezrozumienie  projektu  uchwały.  Zgodnie 
bowiem  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym  istnieje  obowiązek  zapewnia  bezpieczeństwa 
mieszkańcom miasta i na naszym terenie prowadzone są również akcje ratownicze przez ochotnicze 
straże pożarne, które funkcjonują dzięki finansowaniu gmin ościennych. Trudno zatem wymagać od 
nich partycypowania  w kosztach  utrzymania  Państwowej  Straży Pożarnej.  Dodał,  że  na terenie 
miasta  tworzy  się  obecnie  jednostka  ochotniczej  straży  pożarnej,  której  inspiratorem  jest
ks. Dublański i jeżeli ona zwróci się do miasta o wsparcie, to będą oni wręcz zobligowani do jej 
utrzymania. Uważa, że na bezpieczeństwie nie należy oszczędzać i uważa że te pieniądze powinny 
być przekazane.

Radny  A.  Mankiewicz stwierdził,  że  nie  podważa  potrzeby  dofinansowania  zakupu  odzieży, 
zapytał jedynie o fakt finansowania tego zadania przez inne gminy, zwłaszcza te, które sprawują 
bezpośrednią  opiekę  nad  strażą.  Zapytał  ponadto,  dlaczego  pieniądze  te  zabierane  są  z  opieki 
społecznej?



Skarbnik  Miasta odpowiedziała,  że  w  budżecie  na  2007  r.  zaplanowane  zostały  pieniądze 
przekazane  na  konto Województwa Dolnośląskiego w związku z  niewykorzystaniem dotacji  za 
2006 r. W marcu br., po podjęciu uchwały budżetowej, wpłynęło do Urzędu pismo informujące,
że Wojewoda zaksięgował te pieniądze pomimo tego, że były przelane na konto po 1 stycznia br. do 
zwrotu za 2006 r. I dlatego właśnie w ramach tego działu został niewykorzystany i dlatego istnieje 
możliwość przesunięcia takich środków, co nie oznacza, że w tym dziale jest za dużo pieniędzy.

W związku z tym,  że nie było  więcej  zapytań  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze 
jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr X/71/07 w sprawie zmian w budżecie 
Miasta Kamienna Góra na 2007 rok.

Ad.14. Sprawy różne.

Przewodnicząca  RM poinformowała  o  wyniku  rozprawy sądowej,  która  toczyła  się  ze  skargi 
Wojewody  Dolnośląskiego  i  dotyczyła  podjętych  przez  RM  uchwał  w  sprawie  nadania  tytułu 
honorowego  obywatela  miasta.  Wojewoda  Dolnośląski  wycofał  skargę  i  Wojewódzki  Sąd 
Administracyjny umorzył postępowanie.

Ad. 15. Zamknięcie Sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  X  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 27 czerwca 2007 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


